

## OIE\_2022 年目標： 增強獸醫師的數位化機制---提升全球健康挑戰的能力

摘譯

近年來，人類 75%的疫病是來自動物，故 OIE 今年(2022)之目標是要提升獸醫師的科學數位化機制以建立更強大的動物衛生系統。OIE 將繼續為全世界眾生創造出一個更健康、安全的生存環境。資料來源 <https://woah-report2021.org/en/>

---

流感、COVID-19、MERS(中東呼吸綜合徵)、Ebola(埃博拉病毒).....全世界的健康危機不斷提醒我們，只有認清動物、人類和環境三者彼此是相互的依賴與關聯，才能實現全球健康和福祉。75%的新的人類傳染病之病原體都是來自動物，如果放縱不管控，更多的疾病將會在動物、人類和環境之間傳播。

2021 年，世界動物衛生組織(WOAH，前身為 OIE)力倡以全球性之 One Health 之觀念來領導全世界。此觀念是，必須通過考慮動物、人類和環境三者的相互聯繫來應對疾病對健康之挑戰。因為改善動物健康也會改善人類和環境的健康。反之亦然。

今 2022 年，我們的主軸是計劃以數位化工具來裝備獸醫師，冀以建立更好的動物健康。基於 WOAH 幫助世界各國為健康危機做好裝備，以應對危機並建立更堅實的動物衛生系統，WOAH 將繼續為全世界眾生創造出更健康安全的世界。

### Fostering resilience against global health challenges

Influenza, COVID-19, MERS, Ebola... Health crises worldwide constantly remind us that **global health and well-being can only be achieved by considering animals, humans, and the environment as interconnected and interdependent.** 75% of emerging human infectious diseases have an animal origin and many health threats can spread, if left uncontrolled, between animals, humans, and the environment.

In 2021, the World Organization for Animal Health (WOAH, founded as OIE) reinforced its position as a leader to advocate for a global One Health approach. This approach considers that health challenges must be addressed by taking into account the interconnectedness of animals, humans, and the environment.

Because **improving animal health also improves human and environment health. And vice-versa.**

This year, our actions, capacity building programs, and growing set of digital tools have been key to better equip Veterinary Services to achieve better animal health. As we help countries worldwide prepare for health crises, respond to them, and build more resilient animal health systems, **WOAH continues to create a healthier and safer world for all.**

END